	Проект спектакля "Оперы Дариуса Мийо"
("Несчастья Орфея", "Оперы-минутки")
Дариус Мийо (1892-1974) один из самых известных французских композиторов XX века.
Он входил в знаменитое объединение "Группа шести". Однако, его оперное наследие до сих пор мало известно зрителям по всему миру. Между тем, автор знаменит сочинением самых коротких опер в истории музыки - "опер-минуток" которые представляют большой интерес к постановке. Предложенные Вам названия являются настоящим раритетом, они просты для восприятия и обладают неожиданным сюжетом.
Предложенная концепция спектакля позволяет показать разные грани его композиторского таланта. Спектакль-коллаж состоит из 4 независимых друг от друга произведений: оперы "Несчастья Орфея" (35 мин.) и трех "опер-минуток" -"Похищение Европы", "Покинутая Ариадна" и "Возвращение Тезея" (~по 10 мин. каждая). Все сочинения связывает мифологическая основа. 
В первой части спектакля, опера "Несчастья Орфея" (1924) познакомит зрителей с лирической версией мифа об Орфее, в котором главный герой это деревенский ветеринар, а Эвридика - беглая цыганка. История их любви разворачивается на фоне жизни прованской деревни начала 20го века.
Libretto: 
1 акт.
Кузнец, Колесник и Корзинщик увлеченно занимаются своими ремеслами, и лишь дом Орфея как обычно «пустой и закрытый». Орфей вызывает у них недовольство своей  любовью к диким животным, которых он лечит наравне с домашними.
Появившийся Орфей собирается пойти в горы и простится со своими друзьями, Волком, Лисой, Кабаном и Медведем, потому, что к нему должна прийти его невеста Эвридика, цыганка, которая поклялась ему в любви и с которой он будет жить в деревне.
Ремесленники не верят Орфею. Внезапно появившаяся Эвредика рассказывает, что она сбежала из дома, так как родители были против ее любви к Орфею. Теперь ее сестры гонятся за ней. Она просит спрятать ее.
Влюбленные укрываются в доме Орфея, но ремесленники, слыша приближающуюся погоню, рекомендуют им спрятаться в лесах и горах. 
Орфей и Эвридика отправляются в странствие.

	The project of the play "the operas of Darius Milhaud"  (Misfortunes of Orpheus", "Operas-minutes")
Darius Milhaud (1892-1974) is one of the most noted French composers of the XX century. Although he was a part of the famous "Group of Six", his opera legacy is still poorly recognized by the audience all over the world. Meanwhile, the author is celebrated for composing the shortest operas in the history of music - "Operas-minutes", which represent a great interest in realization. The names brought before you are real pieces of virtu, they are easy to perceive and have an unexpected plot development.

The given concept of a performance allows to demonstrate the different sides of his composing talent. The collage-play consists of 4 independent works: opera "Misfortunes of Orpheus"(35min.) and three "Operas-minutes" - "The Abduction of Europa", "The Abandonment of Ariadna" and "The Return of Theseus" (10 min each). All the works are connected by the mythological source.

In the first part of the play, the opera "Misfortunes of Orpheus"(1924) will introduce to the audience the lyrical version of the myth of Orpheus, in which the main character is a village veterinarian, and Evridika is a runaway gypsy. The story of their love takes place on the background of the life of a Provence village in the beginning of XX century.
Libretto:
1 act.
The Smithy, the Wheeler and the Basket-maker are occupied with their work, but the house of Orpheus is "empty and closed" as always. They are annoyed by Orpheus's love to wild animals, which he treats upsides with the farm ones. Appeared Orpheus is about to go to the mountains to say goodbye to his friends: the Wolf, the Fox, the Hog, the Bear, because he is waiting for his bride Evridika, who swore love to him and with whom he will live in the village. 
The craftsmen do not believe him. Suddenly appeared  Evridika says that she had ran away from home, because her parents were against her love with Orpheus. Now her sisters are chasing her. She is asking to hide her. 
The lovers shelter in Orpheus's house, but the craftsmen, hearing the nearby pursuit, advise them to head for the forest and the mountains. So they start their journey.


